

中华肥胖与代谢病电子杂志

CHINESE JOURNAL OF OBESITY AND METABOLIC DISEASES (Electronic Edition)

季刊 2015年5月创刊 第7卷 第3期 2021年8月30日出版 电子期刊导读

主管

中华人民共和国国家卫生健康委员会

主办

中华医学会
100710, 北京东四西大街42号

出版

中华医学电子音像出版社有限责任公司
100052, 北京东河沿街69号
电话: 0086-10-51322622

承办

暨南大学附属第一医院

编辑

中华肥胖与代谢病电子杂志编辑委员会
510630, 广州天河区黄埔大道西613号
暨南大学附属第一医院
电话(传真): 0086-20-85207287
Email: zhfpdxbdzzz@163.com

总编辑

王存川

编辑部主任

杨景哥

广告经营许可证

京东工商广字第0233号

发行

国内外公开发行

邮购

中华肥胖与代谢病电子杂志编辑部
510630, 广州市天河区黄埔大道西613号
电话(传真): 0086-20-85207287
Email: zhfpdxbdzzz@163.com

光盘定价

每期28.00元, 全年112.00元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-9605
CN 11-9362/R

新出审字[2014]1419号

2021年版权归中华医学会所有

未经授权, 不得转载、摘编本刊文章, 不得使用本刊的版式设计

除非特别说明, 本刊刊出的所有文章不代表中华医学会和本刊编委会的观点

光盘如有质量问题, 请向编辑部调换

目 录

指南与共识

减重与代谢外科加速康复外科原则中国专家共识(2021版)

..... 中国研究型医院学会糖尿病与肥胖外科专业委员会 141

论 著

减重代谢术后3年内患者体重变化情况及影响因素分析

..... 姚琳 柳清霞 刘春霞等 146

艾滋病合并肝细胞癌与非艾滋病肝细胞癌患者肝切除术后

并发症及肝功能的比较分析..... 赵辉 汪勇 许飞龙等 152

低辐射剂量模式对肥胖冠心病患者行PCI术后血清miR-133a

和miR-208a表达和远期预后的影响..... 何航宇 赖娜婷 杨鸣宇 159

阿托伐他汀钙联合替格瑞洛对冠心病高脂血症患者的疗效和

血清细胞因子的影响..... 江丽华 关灵 黄嘉利等 165

基于个性化延续护理模式干预对2型糖尿病合并冠心病

患者焦虑抑郁及血管内皮功能的影响..... 黄敏 梁海燕 劳文静 170

循证医学

术前减重在减重代谢手术中的作用: 一项系统评价及

Meta分析..... 罗奎 罗衡桂 唐彬等 175

综 述

内镜下减肥手术的研究进展..... 苏汝平 钟漓 赵志 186

肥胖代谢外科手术患者病耻感的研究进展

..... 何文欢 王存川 高丽莲等 191

肥胖代谢外科手术患者心理状况变化与认知行为疗法

研究进展..... 杨雨柔 王存川 董志勇等 195

代谢综合征与结直肠癌相关性研究进展

..... 吐洪卡热·牙生 关炳生 肖永彪等 199

病例报告

两例 Prader-Willi 综合征患儿的临床特征及致病基因分析 邵珊珊 代鹏 赵千业等 203
不规范开腹胃旁路术后修正手术两例 韩晓凯 李涛 薛涵月等 207



中华医学会

本期执行总编 王存川
本期执行编委 杨景哥 朱江帆
本期责任编辑 郭菲菲
本期英文审校 杨 华 关炳生

CHINESE JOURNAL OF OBESITY AND METABOLIC DISEASES (Electronic Edition)

Quarterly Established in May 2015 Volume 7, Number 3 August 30, 2021

Responsible Institution

National Health Commission of the People's Republic of China

Sponsor

Chinese Medical Association
42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China

Publishing

Chinese Medical Multimedia Press Co., Ltd.
69 Donghe Yanji, Xicheng District, Beijing 100052, China
Tel:0086-10-51322622

Executed by

The First Affiliated Hospital of Jinan University

Editing

Editorial Board of Chinese Journal of Obesity and Metabolic Diseases (Electronic Edition)
613 Huangpu Road, Guangzhou 510630, China
Tel(Fax): 0086-20-85207287
Email: zhfpdxbdz@163.com

Editor-in-Chief

Wang Cunchuan (王存川)

Managing Director

Yang Jingge (杨景哥)

Mail-Order

Editorial Department of Chinese Journal of Obesity and Metabolic Diseases (Electronic Edition)
613 Huangpu Road, Guangzhou 510630, China
Tel(Fax):0086-20-85207287
Email: zhfpdxbdz@163.com

CSSN

ISSN 2095-9605
CN 11-9362/R

Copyright © 2021 by the Chinese Medical Association

No content published by the journals of Chinese Medical Association may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the journals without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Chinese Medical Association or the Editorial Board, unless this is clearly specified.

CONTENTS IN BRIEF

Guidelines and Consensus

Chinese expert consensus on enhanced recovery principles after surgery in bariatric and metabolic surgery (2021 edition)..... 141

Chinese Society of Diabetes and Bariatric Surgery, Chinese Research Hospital Association

Articles

Analysis of weight change and influencing factors in patients after 3 years of weight-loss metabolic surgery..... 146

Yao Lin, Liu Qingxia, Liu Chunxia, et al

Comparative analysis of complications and liver function after liver resection of patients with hepatocellular carcinoma with and without AIDS..... 152

Zhao Hui, Wang Yong, Xu Feilong, et al

Effect of low radiation dose mode on serum miR-133a and miR-208a expression and long-term prognosis in obese patients with coronary heart disease after PCI..... 159

He Hangyu, Lai Nating, Yang Mingyu

Effect of atorvastatin calcium combined with ticagrelor on patients with coronary heart disease and hyperlipidemia and the effect of serum cytokines..... 165

Jiang Lihua, Guan Ling, Huang Jiali, et al

Effect of intervention based on personalized continuous nursing model on anxiety, depression and vascular endothelial function in patients with type 2 diabetes and coronary heart disease..... 170

Huang Min, Liang Haiyan, Lao Wenjing

Evidence-based Medicine

Role of preoperative weight loss in weight-loss metabolic surgery: a systematic review and Meta-analysis..... 175

Luo Kui, Luo Henggui, Tang Bin, et al

Reviews

Research progress of endoscopic bariatric surgery..... 186

Su Ruping, Zhong Li, Zhao Zhi

Research progress of stigma in patients undergoing bariatric and metabolic surgery	191
<i>He Wenhuan, Wang Cunchuan, Gao Lilian, et al</i>	
Research progress on change of psychological status and cognitive behavioral therapy in obese patients after metabolic surgery	195
<i>Yang Yurou, Wang Cunchuan, Dong Zhiyong, et al</i>	
Research progress on correlation between metabolic syndrome and colorectal cancer	199
<i>Tuhongkare•Yasheng, Guan Bingsheng, Xiao Yongbiao, et al.</i>	

Case Reports

Clinical features and disease genes analysis of two cases of children with Prader-Willi syndrome	203
<i>Gao Shanshan, Dai Peng, Zhao Ganye, et al</i>	
Two cases of revisional surgery after non-standard gastric bypass	207
<i>Han Xiaokai, Li Tao, Xue Hanyue, et al</i>	



Executive Editor in Chief of this Issue	<i>Wang Cunchuan</i>
Executive Editor of this Issue	<i>Yang Jingge, Zhu Jiangfan</i>
Editor in Charge of this Issue	<i>Guo Feifei</i>
English Editor of this Issue	<i>Yang Wah, Guan Bingsheng</i>